
CB(4)334/18-19(01) 
 
 

豁免專營巴士使用政府隧道和青馬及青沙管制區的收費的  
3 條規例小組委員會  

 

在 2018 年 12 月 14 日會議上通過的議案  
 

 

有鑒於非專營巴士 (居民服務 )和綠色專線小巴與專營巴士同樣
面對營運成本不斷上升的問題，而非專營巴士 (居民服務 )和綠色
專線小巴的票價及路線同樣受政府監管，因此，本會要求政府

把非專營巴士 (居民服務 )和綠色專線小巴納入在豁免政府隧道
以及青馬和青沙管制區的收費計劃內，以減輕兩者的加價

壓力。  
 
動議人： 易志明議員 

和議人： 陳恒鑌議員 

 

 

 

(Translation) 
 

Subcommittee on Three Regulations to Exempt the Toll 
for Franchised Buses Using Government Tunnels 

as well as the Tsing Ma and Tsing Sha Control Areas 
 

Motion passed at the meeting on 14 December 2018 
 

 
As non-franchised buses (residents' service ("RS")) and green minibuses 
("GMBs"), same as franchised buses, are facing the problem of rising 
operating costs, and the fares and routings of non-franchised buses (RS) 
and GMBs are also regulated by the Government, this Subcommittee calls 
upon the Government to include non-franchised buses (RS) and GMBs in 
the plan to exempt the toll for using government tunnels as well as the 
Tsing Ma and Tsing Sha Control Areas with a view to relieving their fare 
increase pressure. 
 
 
Moved by : Hon Frankie YICK Chi-ming 
Seconded by : Hon CHAN Han-pan 


